
 Zápis členské schůze 

3.1.2024 od 17. hodin Restaurace  Kuklík Kladno 

 

1. Zahájení, přivítání členů 

Schůzi zahájil přítel Zdych přivítáním přítomných, kdy všem jménem základní organizace i 

jménem svým popřál vše dobré v novém roce 2024. Informoval o programu schůze. 

2. Pokladní záležitosti   

Přítelkyně Jiroušková informovala o vyplacení dotací 1.D na účty jednotlivých členů. 

Informovala též o odevzdání příspěvků za základní organizaci v řádném termínu a peripetiích, 

které celý proces doprovázely.  

3. Organizace sběru vzorků měli  
 
Vzorky na varroázu budou ideálně vybrány na příští schůzi v únoru 7. 2. 2024, přítelkyně 
Belušová apelovala na dodržení termínů pro odevzdání vzorků. Po tomto datu, až do 12.2. lze 
vzorek odevzdat do ekocentra na Čabárně. Jednatelka upozornila na chyby jednotlivých 
včelařů, kteří si chybně zajišťují odevzdání vzorků sami. Dostávají se do problémů, za které jim 
základní organizace, ani nikdo jiný neručí.  
Vyšetření na mor včelího plodu zdarma se plošně organizovat nebude, ale jako vloni je možné 
a levnější zaslat společně větší počet vzorků, kdy se ušetří hromadným vyšetřením a na 
poštovném. Vyšetřovat budeme v Agrole, řádně popsané vzorky (jméno a číslo včelaře, číslo 
stanoviště, počet včelstev – max. 25 na 1 vzorek, telefon) bude možno odevzdat stejně jako na 
varroázu. Doporučený obal – papírové tubusy – byly rozdávány zdarma v dostatečném 
množství.  
 
     4. Medové Vánoce 
 
Přátelé Zdych, Belušová, Jiroušková a Červinka informovali o akci Medové Vánoce, která 
proběhla v prosinci v Oáze. Výstava měla velmi pěkný ohlas ze stran návštěvníků, kterých bylo 
letos opravdu hodně. Dětí v rámci přednášek bylo 170, s 34 pedagogy. Dorazili i včelaři ze 
Slaného, Lán a dokonce Lomnice nad Popelkou. V rámci akce byly připraveny 3 přednášky, kde, 
mimo apiterapie, zamrzela nízká účast ze strany včelařů. Pochvala padla na manžele Hesovi za 
jejich přednášku o Medovině a příteli Kočendovi za fotografickou dokumentaci. Vzpomenuta 
byla přednáška přítele Féra, učitele včelařství, majitele včelí farmy a výrobce ochucených 
medů. Poděkování patřilo všem, kteří pomohli (tentokrát v hojeném počtu) při instalaci, 
v průběhu, i při demontáži výstavy. Každý účastník obdržel nažehlovací včelku v nadživotní 
velikosti. Dík zazněl i na adresu sponzorů (Oáza, Město Kladno, Včelí stráž, NSEV Kladno).  V 
závěru roku byla vyhotovena závěrečná zpráva a odevzdáno vyúčtování dotace města Kladna.  
 
     5.  Informace o návštěvě v Domově Seniorů a přítele Kosinohy 
 
Přítelkyně Belušová a předseda Zdych informovali o návštěvě přítele – čestného člena -  
Rudolfa Kosinohy v domově stáří v Kladně, kam byli předány medové dárky, které jsme 



vybrali mezi sebou, mnohé i s pozdravem či věnováním. Přítel Kosinoha nás na oplátku 
navštívil na akci Medové Vánoce, kam dorazil i s dámským doprovodem.  
 
 
6. Nabídka z FB:   Krmná těsta Apifood CZ  Zájem? 

AKCE e-shopu pro včelařské organizace, spolky a větší včelaře. 
Prodej všech druhů těst za zvýhodněnou cenu po paletách o váze 320 kg.  
Při paletovém odběru vychází těsto Energy na 36,-/kg, těsta Vitamin, Herbs, Support na 40,-/kg a 
těsto Protein+ na 45,-/kg. Po domluvě je možné namíchat paletu z několika druhů těst. 
Doprava palety za jednotnou cenu kamkoliv po ČR za 1550,- Kč. Doručení do druhého dne.  
 

Jednatelka zašle informaci o objednání na emailové adresy všech členů, krmivo bude 

objednáno v případě naplnění min. limitu 320 kg. Odběr by byl na Čabárně. 

 
Poté byla diskuse k objednání sklenic přítelem Mílou. Bude-li zájem, opět může objednat celé 
palety a včelařům zprostředkovat. 
 
Do konce ledna je možné předat na Čabárnu vosk z vlastního chovu, k individuálnímu 
zpracování na mezistěny. Balení můžete předat označené jménem, množstvím, telefonem a 
rámkovou mírou komukoli v ekocentru. 
Nový, ověřený, zdroj na mezistěny z Nasavrk nabídl zprostředkovat přítel Červinka, informaci 

obdrželi všichni emailem.  

 Zaznělo varování před nákupem mezistěn bez znalosti původu. 

7.  Diskuze 

Portál včelaře – vyzkoušet elektronickou verzi časopisu 

Přítelkyně Belušová zjišťovala, zda již někdo vyzkoušel elektronickou verzi časopisu přes portál 

včelaře. Požádala, aby se včelaři, kteří mají možnost, přihlásili, aby mohli poskytnout zpětnou 

uživatelskou vazbu, jak včelařům tato forma vyhovuje.  Připomněla návod, jak se k Portálu 

včelaře přihlásit na webu www.vcelarstvi.cz. Dříve již obeslala všechny členy základní 

organizace mailem. 

Přítel Červinka informoval o proběhlém léčení včel. Znovu podal informace (a překlad 

vytištěného vědeckého pojednání) o způsobech ošetření včel kyselinou šťavelovou. Hovořil o 

zařízení na sublimaci, pro které se nadchl a dále se mu bude více věnovat. Zjišťoval zájem u 

členské základny o ošetřování tímto způsobem, které se hojně využívá v Maďarsku, Rakousku 

a na Slovensku. Na včelstva má toto léčení minimální negativní dopad. Včelař se však musí 

chránit při aplikaci vhodnou maskou.  

Jednatelka navrhla a oslovila zdravotní důvěrníky stran požadavků na obnovu a dovybavení 

masek pro léčení na novou sezónu. Pokusíme se využít dotační možnosti města Kladna.  

https://www.facebook.com/groups/167570261800/user/100091464890237/?__cft__%5b0%5d=AZUPgYDbU5LpD3tbonprX7IWr19xe4KZYZHWopzcFzVlmRgH4x3YTrxoSA6pRyZEWQ398BPbeJWPiLliJSRyIYv9-1GBYoM8PA26qcvzN7QycaBCsxgVNWPUFQkIBgLl1wiZNURPGuFc_qNdlZuqjXr7&__tn__=-UC*F


 

Přítel Červinka informoval, že do příští schůze zjistí více informací k zařízení, cenovou 

náročnost a možnost nákupu.  

 

Přítel předseda schůzi poté ukončil a informoval o tom, že příští schůze, tj. 7.2. 2024 bude 

výroční (s občerstvením).  

 

Zapsala mimořádně a řádně Vlaďka Jiroušková 

 

 

 

 


